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Vooraf gestelde vragen door raadsleden/fracties bij besluitenlijst 19 maart 2020

Fractie VVD

Vraag Antwoord
1
.

Is er al bekend of de 
Wadopera doorgaat? En 
mocht het niet doorgaan, hoe 
komt het dan met de 
subsidie?

Op dit moment is nog niet duidelijk of de Wadopera wel of 
niet doorgaat, hetzij uitgesteld wordt. Er is nog geen 
subsidie betaald.
Wanneer besloten wordt de opera niet door te laten gaan, 
ontstaat er een nieuwe situatie. Dan zullen we in overleg 
gaan om een passende oplossing te bedenken.

Fractie ELP-NEF

Vraag Antwoord

1
.

Subsidie Wad Opera wordt 
die nu verstrekt of wordt die 
voor nu achtergehouden?

Op dit moment is nog niet duidelijk of de Wadopera wel of 
niet doorgaat, hetzij uitgesteld wordt. Er is nog geen 
subsidie betaald.
Wanneer besloten wordt de opera niet door te laten gaan, 
ontstaat er een nieuwe situatie. Dan zullen we in overleg 
gaan om een passende oplossing te bedenken.  
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2
.

Yn it stik wurdt rept oer 
enerzjyopbringsten dy’t foar 
50% wêrom nei de lokaliteit 
kinne/moatte.

Werom is de kar net nei 75% 
oant 100% makke? Dus ¾ of 
alles nei lokaal?

It is wichtich om te neamen wêr’t dy 50% oan relatearre is. 
Dy 50% giet oer it oanpart yn de produksje, en net oer it 
oanpart yn de opbringsten. Dus as der in sinnepark 
realisearre wurdt, dan is it stribjen om de helte fan de 
sinnepanielen yn hannen kommen te litten fan de lokale 
omjouwing. Dit fereasket dus ek in ynvestearring fan de 
lokale omjouwing. Om dy reden is der foar 50% keazen: 
yn it Klimaatakkoard stiet dat men in balansearre ferdieling 
wol tusken de lokale omjouwing en merkpartijen. Op dy 
manier wurde net allinne de opbringsten ferdield, mar 
kinne de risiko’s ek mei-inoar droegen wurde.

3 Wat foar ynpakt hat dit 
konsept RES op ús lânskip? 
Graach in ûnderbouwing.

It RES-konsept giet allinich oer projekten dy't al realisearre 
binne of dy't al yn 'e pipeline sitte. Om't it measte al 
realisearre is, bliuwt de ynfloed op it lânskip sawat beheind 
ta it hjoeddeistige nivo. As wy in RES 1.0 meitsje, sil der 
fansels ekstra lânskiplike ynfloed wêze. Wy dogge lykwols 
alles wat wy kinne om dit safolle mooglik te beheinen. 
Bygelyks, yn it sinnebelied wêr’t wy op it stuit oan wurkje, 
beskriuwe wy dat wy sinnepanielen safolle mooglik op 
dakken realisearje wolle om de lânskiplike ynfloed te 
beheinen.

4 De útslach fan de enkête 
Kiesvoorjelte.nl wurdt 
meinaam yn de definitive 
RES. Is dizze flintertinne 
enkête wol genôch foar de 
boargerpartisipaasje? Of 
komme der noch mear 
mooglikheden?

Wy binne it mei jo iens dat partisipaasje fan boargers op it 
stuit noch beheind is. De enkête is lykwols allinich foar 
ferkenning. De enkête sil sjen litte wannear en hoe Fryske 
ynwenners belutsen wurde wolle by de RES. Op basis 
dêrfan sille wy bepale hoefolle en op hokker momint wy 
ynsette sille op boargerpartisipaasje. Der sille grif noch 
genôch mooglikheden folgje.
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5 Wat hat de enerzjyalliânsje 
no konkreet yn de molke te 
brokkeljen?

De Fryske Enerzjyalliânsje waard yn it libben roppen om 
de belangen fan in brede sosjale efterban te 
fertsjintwurdigjen. De FEA hat in advisearende rol yn’e 
RES. De foarsitter fan 'e FEA is bygelyks lid fan' e 
rezjygroep fan ’e RES. De FEA jout syn fisy op 'e RES, en 
hâldt rekken mei de belangen fan har efterban. Se sille yn 
'e takomst ek stevich belutsen wurde by de útfiering fan' e 
RES.

Fractie Gemeentebelangen

Hoeveel wordt er in aantallen 
en of procenten gebruik 
gemaakt van de 
gemeentelijke 
energiebesparende 
maatregelen. 

Voor welke maatregels wordt 
er subsidie aangevraagd, wat 
is het gemiddelde aan 
investering en is er ook iets 
bekend over het rendement 
van deze investeringen.

Op https://www.duurzaambouwloket.nl/subsidiecheck kunt 
u bekijken welke regelingen allemaal mogelijk zijn in 
Noardeast-Fryslân. De meeste hiervan zijn echter 
landelijke regelingen, en geen gemeentelijke 
energiebesparingsmaatregelen. De enige maatregel die 
vanuit de gemeente beschikbaar is gesteld is ‘Gratis 
energieadvies aan huis’. Deze adviseur kan u meer inzicht 
geven in het rendement van bepaalde maatregelen. Het 
rendement per woning verschilt enorm, dus het is zinvoller 
om hier inzicht in de krijgen in plaats van inzicht in het 
gemiddelde rendement over de hele gemeente. Algehele 
gegevens zijn om die reden dan ook niet beschikbaar. Wat 
betreft de landelijke regelingen is de ISDE subsidie de 
belangrijkste op het gebied van 
energiebesparingsmaatregelen. Voor actuele gegevens 
kunt u de volgende viewer bekijken: 
https://ez.maps.arcgis.com/apps/MapSeries/index.html?ap
pid=1de1caf227bb434cb275abed6167a790
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